
Generalforsamling 25. august 2020 
 
Deltagere: Bestyrelse og medlemmer i HG 
Fodbold 
Tid: 19.00 – 21.00 
Sted: M1 

Dirigent: Flemming Jørgensen, formand for HG Hovedbestyrelse 
Referent: Inge Marie Nielsen 
 
 

 

 Emne Hvad skal vi udrette 
Formål 

Proces Tid Beslutning og hvem gør hvad 

1 Valg af dirigent Godkendelse Flemming Jørgensen fra HG 
Hovedbestyrelse er foreslået 

5 min Flemming er valgt som dirigent. 
Flemming håber på en konstruktiv generalforsamling 
Indkaldelsen er udsendt rettidigt – udsendt den 23. juli 
2020 via mail. Der er ingen bemærkninger til dette. 
Dagsorden gennemgås. 

2 Bestyrelsens 
beretninger 

 Formand Asbjørn Rylund 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
Herre- og drengeformand 
ved Michael Helsinghoff 
 

 Det forløbne år har budt på diverse frustrationer og 
udfordringer fx skulle der 2 ekstra generalforsamlinger 
til plus et valg før det lykkedes at få valgt en bestyrelse. 
I januar var første punkt at arbejde hen mod en klar 
struktur i afdelingen, hvorved alle trænere og 
årgangsansvarlige blev indkaldt til workshop.  
Denne workshop resulterede i, at der i august lå en klar 
beskrivelse af hvilke opgaver der hviler på de 
årgangsansvarlige samt udkast til ”Den blå tråd”, som 
gerne skulle være et redskab for trænere, spillere og 
forældre. 
Vi er langt fra færdige med at få strukturen op og køre 
og flere bestyrelsesmedlemmer bruger meget af deres 
fritid på at løse opgaver i klubben – så hermed en 
opfordring til at melde sig ind i bestyrelsen hvis man vil 
have indflydelse på hvad der sker i afdelingen. 
Vi kommer ikke udenom Coronaen, hvor vi som 
afdeling blev ramt og måtte lukke ned. Vi er fortsat 
underlagt Corona retningslinjerne – dog ikke i samme 
grad som ved genåbningen efter påsken. 
 
Michael har desværre ikke mulighed for at være til 
stede, hvorved beretning ikke fremgår 
 



 
 
Kvinde- og pigeformand ved 
Karina Wroblewski 
 
 
 
 
 
 
Børnefodbold ved Søs Abel 
 

 
 
Pt. har vi lidt over 200 piger indmeldt, vi må dog 
konstatere at vi under Corona og her i august har 
mistet nogle piger. Der arbejdes på at få nye piger ind. 
Stor tak og ros til de trænere som ligger det store 
arbejde og jeg ved pigerne er glade for det. 
 
 
 
Karina Wroblewski fremlægger beretning. 
Søs er koordinator for de små drenge. Der er gang i 
træningen, men mange turneringer og stævner er aflyst 
hvorved klubberne selv prøver at arrangere kampe så 
de kommer ud og spille. 
Der har også været frafald på pigerne her. 
 
 
Debat til beretningerne: 
 
Indlæg fra medlem: 
Behov for ekstra arbejdskraft i bestyrelsen – det har 
der altid været og jeg synes man skal kikke på at få 
lønnet arbejdskraft ind. Dette har man talt om i den 
gamle bestyrelse gerne sammen med de andre 
afdelinger i HG. Dette kan godt være dette kræver en 
lille kontingentstigning. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Kan du sige lidt mere om den blå tråd. Jeg synes ikke 
der er skrevet ret meget om Ungdomssiden når jeg 
kikker på hjemmesiden. 
Svar:  
Pt. ligger det som et udkast som lige skal revideres. 
 
 
 



Spørgsmål fra medlem: 
Medlemsflugten, har I haft tid til at se på hvorfor der er 
fald på pigesiden og har I haft tanker på hvad der skal 
ske. 
 
Svar: 
Foråret grundet Corona og man ville ikke betale 
kontingent. 
 
August frafald grundet manglende U18 hold og ikke nok 
oprykning til U18. 
 
Sammenlægning af U5-U9 har også gjort noget. 
 
Spørgsmål fra medlem:  
vedrørende manglende trænere på U14 piger 
 
Svar: 
Der oplyses, at der pt. er 5 trænere tilknyttet holdet. 
 
Beretningerne er godkendt. 
 
 

3 Økonomi 
 

Fremlæggelse af revideret 
regnskab for 2019/2020 ved 
forretningsfører Tommy 
Lauth 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

30 min Kopi af regnskab udleveres til de fremmødte 
medlemmer. 
Regnskabet som er sendt ud via mail er underskrevet er 
revisoren og bestyrelsen. 
Regnskabsåret giver et overskud på ca. 118.000. 
 
Spørgsmål til regnskabet: 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Konto 2100 – holdudgifter. Den er næsten fordoblet. 
 
Svar:  
Den skal ses sammen med sponsorposten. 
 
Regnskabet er godkendt. 



 
 
Fremlæggelse af budget for 
2020/2021 ved  
forretningsfører Tommy 
Lauth 

 
 
Kopi af budget udleveres til de fremmødte. 
Kontingentet er en afspejling af de medlemmer 
klubben har pt. 
Holdindtægter kr. 1.113.328 
Holdudgifter kr. 1.222.300 
Beregnet overskud kr. 28 kr. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Kiosk beløb, betyder det kiosken kører videre? 
 
Svar:  
Ja det gør det. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Sponsor indtægt  
 
Svar: 
Det er en forventning om det vi kan få solgt det næste 
år. 
 
Budgettet er godkendt. 
 
Kontingentorientering: 
Kort orientering om de kontingentsatser som er sendt 
ud og som bestyrelsen har besluttet. 
 
Spørgsmål fra medlem 
Når vi stiger i kontingent, hvad er det så vi får den 
stigning på U13 drenge? Er det fordi vi skal sorte 
dommer eller hvad er det vi får for de 150 kr. mere 
halvårligt. 
 
Svar:  
Normalt er det fordi der er lønnede trænere på 
årgangen og det ved vi godt det ikke er nu, men det var 
historisk set tanken. 



 
 
Svar til medlem fra medlem: 
Har du prøvet på at regne ud hvad de giver pr time for 
at rende rundt for 575 kr. halvårligt. Det er simpelthen 
så billigt. 
 
Svar til medlem fra medlem: 
Forventning fra medlem om beskrivelse af 
ungdomsholdene i forhold til kontingent og hvad det 
indeholder: 
 
Svar:  
Kontingenterne har vi som bestyrelse ikke været inde 
over, men vi har kikket på det. Vi kan ikke bare hive en 
stigning uden en tydeliggørelse af meningen med 
stigningen. 
 
Svar fra medlem: 
Dommerne og baneleje er også steget. 
 
Synspunkt fra medlem: 
Trænerne skal anerkendes mere. 
 
Opfordring fra bestyrelsen: 
Jeg forstår godt hvad du siger. I juli sendte vi besked ud 
om frivillige hænder, men ingen har meldt sig. 
 
Opfordring til at melde sig, hvis man har mulighed for 
at hjælpe også om det bare er for en kort periode. Det 
er vigtigt for vi kan løfte denne her klub til et højre 
niveau. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Er der overblik over hver årgang? Kan man få sorte 
dommere på kampene ved betaling. 
 



 
Svar: 
Ja det er overblik over hver årgang. 
 
Svar:  
Både ja og nej, der er begrænsning for hvor mange 
dommere man kan få. 
 
Svar:  
Der findes også dommerkursus, så har man lyst sender 
klubben gerne folk afsted til det. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Ved man hvad det koster hvis 1. division rykker op. 
 
Svar:  
Der kommer evt. nye regler til næste år, så pt. ved vi 
ikke om klubben kan leve op til. Der opfordres til man 
går ind og læser om det på DBU´s hjemmeside. 
 
Budgettet er godkendt 
 

4 HG Fodbolds 
målsætning  

 Formand Asbjørn Rylund 
fremlægger målsætningen 
for HG Fodbold for 
kommende sæson 

 Målsætningen fra den gamle bestyrelse er ikke 
revideret. Der skal tilføjes lidt og det arbejdes der 
videre med. 
 
Historikken var at man før en generalforsamling afholdt 
et målsætningsmøde som blev fremlagt på 
generalforsamlingen. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Undre sig over en kortsigtet målsætning og fx ikke en 2 
eller 5-årig. Kan fornemme at mange andre klubber 
satser på pigefodbolden lige nu og det er lidt ærgerligt 
at HG ikke satser på pigefodbolden når man 
udelukkende har en målsætning for 1 sæson. 
 
Svar:  



Det har lykkedes os fortsat at få fodbolden til at køre 
her. Vi ville hellere end gerne have en målsætning at 
køre efter, men det har vi ikke da vi fra starten af var 
bagud. Vi har en ide om hvor vi gerne vil hen, men det 
er ikke på papir endnu. 
 

5 Indkommende 
forslag 

 Fremlægges af Formand 
Asbjørn Rylund 

 Der er ingen indkommende forslag 

6 Valg af 
bestyrelse 

 Genopstiller - Formand 
Asbjørn Rylund 
 
Genopstiller - 
Bestyrelsesmedlem Michael 
Helsinghoff 
 
Genopstiller - 
Bestyrelsesmedlem Henning 
Olsen 
 
Udtræder uden for tur – 
Trine Stenbek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Asbjørn er genvalgt. 
 
 
Michael er genvalgt. 
 
 
 
Henning er genvalgt. 
 
 
 
Valgperiode for 1 år – der anmodes om forslag. 
Vicky peger på Lars Davgaard – Lars takker nej på 
nuværende tidspunkt. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Der stilles spørgsmål til hvilke opgaver Trine har haft og 
hvad man overtager. 
 
Medlem vil tænke over nogle ting før hun melder noget 
ud. 
 
Der er ingen der melder sig, men der er også nok ifølge 
vedtægterne. 
 
Spørgsmål fra medlem: 
Om den ledige plads kan sættes vakant og så kan 
bestyrelsen selv vælge en ind på et tidspunkt.  
 
 



 
 
 
Valg af suppleant/er – pt. 
Vakant 
 

Svar:  
Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter vælges på 
generalforsamlingen, men bestyrelsen kan invitere en 
kandidat til at deltage i møderne uden stemmeret. 
 
Ingen. Der køres videre uden 

7 Valg af revisor  Opstiller – Brian Vahlkvist 
 
Genopstiller – Steen 
Sønderby 

 Brian er valgt. 
 
Steen er genvalgt 
 
 
 

8 Eventuel   10 min Anmodning fra medlem: 
Der anmodes om drøftelse af situationen i 
sommerferien vedrørende 1. division damer 
medieomtalen og den synes jeg ikke er HG værdig. Jeg 
synes det byder sig, at tale dialogen omkring denne 
medieomtale. 
Jeg synes generalforsamlingen skal give bestyrelsen et 
klart mandat ift. 1. division damerne. 
Jeg kender godt de cirkulerer der kommer og 
omkostningerne dertil. 
Det er ikke et første hold som skal styre en klub. 
 
Flere medlemmer tilkendegiver de er enige i 
ovenstående. 
 
Spørgsmål fra medlem:  
Er det korrekt at de cirkulærer træder i kraft pr. 
1.10.2020 – vi er nød til at forholde os til hvad vi gør 
her i klubben. 
 
Svar:  
Vi må afvente cirkulærerne før vi kan sige mere om 
kravene. 
 
 
 



Medlem oplyser: 
Der er indsigelser mod DBU her omkring og som det ser 
ud nu bliver det ikke til noget. 
 
Svar fra medlem:  
Jeg er enig med at der er gjort indsigelser, men som det 
ser ud vil 1. division om 1 år blive landsdækkende og 
det vil koste flere penge. Tænker man her på 
generalforsamlingen skal give mandat til hvad vi som 
klub vil og kan være med til. 
 
Svar: 
Der kan ikke besluttes noget under eventuelt, men det 
kan drøftes. 
 
Svar: 
Det er strukturen, og det skal vi kikke på. 
 
Kommentar fra medlem: 
Ved ikke om det kræver en ekstra generalforsamling 
med det punkt om ovenstående. 
 
Svar: 
Tænker ikke det er nødvendigt. 
 
Synspunkt fra medlem: 
Synes det godt kunne komme på en ekstra 
ordinærgeneralforsamling med kun det punkt samt 
eventuelt og så er det medlemmerne som træffer 
beslutningen. 
 
Synspunkt fra medlem: 
Det handler vel om, at pengene skal findes og ikke 
bruge noget vi ikke har. 
Køge har de samme udfordringer. Vi har et 1. 
divisionshold og man skal som hold sammen med 
trænerne og forældrene finde pengene. Så alle skal 
hjælpe til. 



Jeg har selv sammen med andet medlem, brugt tid på 
at finde penge til U16 pigerne. 
 
 
Synspunkt fra medlem: 
Synes bestyrelsen skal have mandat til at gå tilbage til 
1. division damer og oplyse dem om, at spillere, 
forældre og trænere som en samlet enhed må finde 
pengene. 
 
Synspunkt fra medlem: 
Enighed fra andet medlem som samtidig ser en fare i 
det, da der skal findes hænder og rigtig mange hænder.  
 
Synspunkt fra medlem: 
De skal vide at man skal yde for at nyde, hvis man vil 
have alle de ting som er sjovt og godt at have. Alle må 
ind og have fat hvis man vil have det sidste. 
 
Medlemmerne på generalforsamlingen giver 
bestyrelsen fuld opbakning til at kikke på samarbejdet 
med 1. division damer. 
 
Der stilles til forslag om, at man gerne vil have en klar 
holdning fra medlemmerne om dette på en ekstra 
ordinærgeneralforsamling. 
 
Svar: 
Vil gerne have en klar melding om, hvad I ønsker vi skal 
gå videre med. Jeg er af den holdning at der er 
generalforsamling i dag og man kunne møde op og give 
sit besyv med. 
 
Svar: 
Vi har mandat til det der skal til uanset hvad vi vælger. 
Vi kan i den forbindelse nok forvente diverse 
medieomtale uanset hvad vi som bestyrelse vælger. 
 



Svar: 
Hvis noget skal besluttes vedrørende økonomi, så skal 
det op på en generalforsamling. 
 
Der er ikke flere ting til eventuelt. 

9 Afrunding    Asbjørn takker for god ro og orden. 

 

 

Næstved, den     08.09.              2020 

 

 

Flemming Jørgensen, dirigent 


